

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

المجلس الوطني الفلسطيني يثمن دعوة نواب بريطانيين لحكومتهم لمنع تهجير الفلسطينيين في القدس

2021 -2-9

ثمن المجلس الوطني الفلسطيني دعوة أعضاء من البرلمان البريطاني لوزير خارجية بلادهم لمنع إسرائيل من تهجير عائلات فلسطينية من منازلها في مدينة القدس المحتلة، بادعاءات استعمارية إسرائيلية تبطلها قواعد القانون الدولي وقرارات الشرعية الدولية واتفاقيات جنيف ذات الصلة، وتجرّمها المحكمة الجنائية الدولية.

ورحب رئيس المجلس الوطني سليم الزعنون، في تصريح صحفي، اليوم الثلاثاء، بما جاء في رسالة 81 نائبا بريطانيا لوزير الخارجية دومنيك راب لممارسة الضغط على إسرائيل لمنع تهجير العائلات الفلسطينية من منازلها في القدس المحتلة، من قبل المنظمات الاستيطانية اليهودية، ردا على تسارع عمليات سرقة والاستيلاء على المنازل الفلسطينية في المدينة المحتلة من قبل تلك المنظمات.

واعتبر الزعنون أن هذا الموقف يمثل رسالة قوية لكل من ينتهك القانون الدولي وميثاق حقوق الإنسان وأحكام اتفاقيات جنيف ويمارس جرائم التطهير العرقي بحق أبناء الشعب الفلسطيني، وردا برلمانيا على تلك المشاريع الاستيطانية في الأرض الفلسطينية لصالح المشروع الاستعماري اليهودي الذي تقوده حكومة الاحتلال الإسرائيلي ومنظمات استيطانية كمنظمة "عطيرت كوهانيم"، وشركة شمعون هتسديك".

وأوضح أهمية ما جاء في تلك الرسالة من حث للحكومة البريطانية بعدم الاكتفاء بالعمل الدبلوماسي، نظرا لخطورة ما تقوم به سلطات الاحتلال من انتهاكات وجرائم بحق الفلسطينيين، وإنما ضرورة أن توضح لإسرائيل أن العلاقات بين الجانبين لا يمكن أن تستمر كالمعتاد، إذا أقدمت على تنفيذ مخططاتها في تهجير الفلسطينيين، وأنه "يجب أخذ جميع الإجراءات في الاعتبار".

ودعا الزعنون، الاتحاد البرلماني الدولي والجمعيات والبرلمانات الإقليمية والدولية وبرلمانات العالم إلى تبني مواقف مماثلة لموقف أعضاء البرلمان البريطاني والضغط على حكومات بلدانهم لاتخاذ إجراءات عملية لإجبار حكومة الاحتلال لوقف مشروعها الاستيطاني في الأرض الفلسطينية، التي تعتبر أرضا محتلة بموجب القانون الدولي.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

PNC appreciates the call of British representatives to their government to prevent the displacement of Palestinians from Jerusalem

9th of Feb. 2021

Palestine National Council (PNC) appreciated the invitation of members of the Parliament of the United Kingdom to their Foreign Minister to prevent Israel from displacing Palestinian families from their homes in the occupied city of Jerusalem, based on Israeli colonial allegations invalidated by the rules of international law, international legitimacy decisions, Geneva conventions related, and criminalized by the International Criminal Court.

In a press statement, today, Tuesday, the Speaker of PNC, Saleem Al-Za'anoon, welcomed, the statement of 81 British MPs addressed to the Foreign Minister Dominic Raab to put pressure on Israel to prevent the displacement of Palestinian families from their homes in occupied Jerusalem, by Jewish settlement organizations, this statement came in a response to the acceleration of theft and seizure of Palestinian homes in the occupied city by these Israeli organizations.

Mr. Al-Za'anoon considered that this position represents a strong message to everyone who violates international law, the Charter of Human Rights and the provisions of Geneva Conventions, and practices crimes of ethnic cleansing against the Palestinian people, and he considered it a parliamentary response to the settlement projects in the Palestinian territories in favor of the Jewish colonial project led by the Israeli occupation government, and settlement organizations such as "Ateret Cohanim" and "Shimon HaTzaddik Company".

Mr. Al-Za'anoon explained the importance of what was stated in that letter, urging the British government not to be satisfied with diplomatic action, given the seriousness of the violations and crimes committed by the Israeli occupation authorities against the Palestinians, but rather the need to make it clear to Israel that relations between the two countries may not continue as usual, as long as Israel is proceeding to implement its plans of the displacement of Palestinians, and "all that actions must be taken into consideration".

Mr. Al-Za'anoon also called on the International Parliamentary Union, regional and international associations and the parliaments of the world to adopt positions similar to that of members of the Parliament of the United Kingdom, and to pressure their governments to take practical measures to force the Israeli occupation government to stop its settlement project in the Palestinian lands, which is considered occupied territories under international law.